
BR.0002.013.2014.AB 

 

 

PROTOKÓŁ NR  LVI / 14 

 

Z SESJI RADY POWIATU ZAWIERCIAŃSKIEGO 

 

z dnia 30. października 2014 roku. 
 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Zawierciu pod 

przewodnictwem Przewodniczącego Rady Powiatu Adama Rozlacha. Początek obrad – 

godzina 9.00.  

 

 

Obecni: 
 

Radni powiatu zawierciańskiego, zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności. 

 

 

Radni nieobecni: 

  

Andrzej Danecki 

Jan Grela 

Jarosław Kleszczewski 

  

  

Spoza grona Rady obecni byli: 

 

Poseł na Sejm RP Piotr Van der Coghen, przedstawiciele władz samorządowych miast, 

miast i gmin oraz gmin powiatu zawierciańskiego z Przewodniczącym Rady Miejskiej w 

Zawierciu Edmundem Kłóskiem, przedstawiciele powiatowych służb, inspekcji i straży, 

kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, przedstawiciele partii, stronnictw  

i ugrupowań politycznych, Naczelnicy Wydziałów Starostwa Powiatowego w Zawierciu, 

przedstawiciele środków masowego przekazu i inni goście, zgodnie z załączoną do protokołu 

listą obecności. 

 

 

Ad.1.) 

 

Obrady otworzył Przewodniczący Rady Powiatu Adam Rozlach. Na podstawie listy 

obecności stwierdził dostateczną liczbę radnych do podejmowania prawomocnych uchwał,            

a tym samym prawomocność LVI sesji Rady Powiatu. Powitał radnych, Zarząd Powiatu  

ze Starostą Rafałem Krupą oraz gości, biorących udział w posiedzeniu, dziękując im za 

przybycie.    
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Ad.2.) 

 

Radni nie zgłosili uwag do przekazanego w materiałach sesyjnych porządku obrad sesji.  

 

Realizując ustawowy  obowiązek organizowania pracy Rady i korzystając z przysługującej 

mu inicjatywy uchwałodawczej Przewodniczący Rady Powiatu Adam Rozlach złożył 

wniosek o rozszerzenie porządku obrad o pkt w brzmieniu:  

 „Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie odstąpienia od przeprowadzenia kontroli 

Komisji Rewizyjnej w miesiącu listopadzie 2014 roku”; 

Ze względu na zakończenie obecnej kadencji Rady Powiatu i wyznaczenie terminu 

wyborów samorządowych na dzień 16 listopada 2014 roku nie ma możliwości 

zrealizowania planu kontroli Komisji w ww. zakresie.    

 „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Powiatowego 

Inspektora Nadzoru Budowlanego w Zawierciu”; 

 „Rozpatrzenie projektu uchwały rozpatrzenia skargi na Dyrektora Zespołu Szkół im. prof. 

R. Gostkowskiego w Łazach”. 

Wprowadzenie powyższych uchwał pod obrady Rady Powiatu w dniu dzisiejszym 

związany jest z koniecznością zachowania ustawowych terminów dotyczących 

rozpatrywania skarg wpływających do Rady Powiatu. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania powyższy wniosek został przyjęty jednogłośnie, 

czyli przy 21 głosach „za”. Projekty uchwał zostały przekazane radnym przed rozpoczęciem 

obrad.   

 

Przewodniczący Rady Powiatu Adam Rozlach zdecydował, że projekty uchwał, o które 

rozszerzony został porządek posiedzenia, rozpatrywane będą  w pkt 33 – 35 porządku obrad.   

Tym samym kolejność pozostałych punktów porządku obrad zmienia się odpowiednio.  

 

Porządek obrad sesji po zmianach przedstawiał się następująco:  

 

1.   Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2.   Zgłaszanie uwag do porządku obrad.    

3. Przyjęcie protokołu Nr LV / 14 z dnia 25 września 2014 roku. 

4. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej sesji.   

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIV / 560 / 13 z dnia 23 

grudnia 2013 roku  w sprawie ustalenia terminów sesji i uchwalenia planu pracy Rady 

Powiatu na 2014 rok.    

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIV / 561 / 13 z dnia 23 

grudnia 2013 roku  w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Powiatu 

Zawierciańskiego na 2014 rok.   

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LII / 636 / 14 z dnia 26 

czerwca 2014 roku w sprawie likwidacji Technikum Uzupełniającego dla Dorosłych Nr 1 

w Zawierciu.   

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia informacji o realizacji zadań 

oświatowych w powiecie zawierciańskim w roku szkolnym 2013 / 2014.   

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  przyjęcia „Raportu z monitoringu Strategii 

Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych Powiatu Zawierciańskiego na lata 

2011 – 2020”.   
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11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  ustalenia wysokości opłat za usunięcie 

pojazdów z drogi na obszarze powiatu zawierciańskiego i ich parkowanie na parkingach 

strzeżonych oraz wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia od usunięcia 

pojazdu.   

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska popierającego działania 

mające na celu zahamowanie wypływu środków finansowych wypracowanych w regionie 

do budżetu centralnego oraz zwiększenie dochodów jednostek samorządu terytorialnego.   

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI / 583 / 14 z dnia  

27 lutego 2014 roku w sprawie ustalenia zadań i wysokości środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na realizację zadań powiatu 

zawierciańskiego w 2014 roku z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala 

Powiatowego w Zawierciu.   

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala 

Powiatowego w Zawierciu.   

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala 

Powiatowego w Zawierciu.   

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala 

Powiatowego w Zawierciu.   

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala 

Powiatowego w Zawierciu.   

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala 

Powiatowego w Zawierciu.   

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala 

Powiatowego w Zawierciu.   

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala 

Powiatowego w Zawierciu.   

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala 

Powiatowego w Zawierciu.   

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala 

Powiatowego w Zawierciu.   

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala 

Powiatowego w Zawierciu.   

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala 

Powiatowego w Zawierciu.   

26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala 

Powiatowego w Zawierciu.   

27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala 

Powiatowego w Zawierciu.   

28. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIV / 573 / 13  z dnia  

23 grudnia 2013 roku w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy i dyżurów aptek 

ogólnodostępnych na terenie powiatu zawierciańskiego w 2014 roku.   

29. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 

lata 2014 – 2023.   

30. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2014 rok.   

31. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 

pokrycie deficytu budżetu związanego z realizacja zadania pn. „Kompleksowa 

termomodernizacja budynków szpitala Powiatowego w Zawierciu wraz z budowa 
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kolektorów słonecznych w celu poprawy efektywności energetycznej budynków oraz 

wzrostu produkcji energii pochodzącej ze źródeł odnawialnych”.   

32. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr LIV / 656 / 14 Rady 

Powiatu Zawierciańskiego z dnia 28 sierpnia 2014 roku sprawie przystąpienia powiatu 

zawierciańskiego do realizacji projektu pn. „Podniesienie jakości i dostępności usług w 

Szpitalu Powiatowym w Zawierciu poprzez dostosowanie Centralnej Sterylizatorni do 

wymogów prawa”, przewidzianego do realizacji ze środków Europejskiego Funduszu 

Rozwoju Regionalnego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Śląskiego na lata 2007 – 2013.   

33. Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie odstąpienia od przeprowadzenia kontroli 

Komisji Rewizyjnej w miesiącu listopadzie 2014 roku. 

34. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Powiatowego Inspektora 

Nadzoru Budowlanego w Zawierciu. 

35. Rozpatrzenie projektu uchwały rozpatrzenia skargi na Dyrektora Zespołu Szkół im. prof. 

R. Gostkowskiego w Łazach. 

36. Informacja o oświadczeniach majątkowych, złożonych przez radnych i osoby do tego 

zobowiązane za 2013 rok.  

37. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu o pracy między sesjami i otrzymywanej 

korespondencji. 

38. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

39. Wolne wnioski. 

40. Zamknięcie sesji.  

 

 

Ad.3.) 

 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń ze strony radnych protokół Nr LV / 14 z dnia 25 września 

2014 roku  w wyniku przeprowadzonego głosowania został przyjęty jednogłośnie, czyli  

przy 21 głosach „za”.   

 

 

Ad.4.) 

 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie od ostatniej sesji Rady Powiatu 

przedstawił Starosta Rafał Krupa. 

 

W okresie sprawozdawczym Zarząd odbył posiedzenia w dniach: 29. września,  

1. października, 14. października, 20. października, 23. października i 29. października br.   

zajmując się m.in. następującymi sprawami: 

 

 podjął uchwały w sprawach: 

 zmian w budżecie powiatu na 2014 rok oraz zmian w planie finansowym; 

 przyznania stypendiów za wybitne wyniki w nauce oraz wybitne osiągnięcia  

w dziedzinie kultury i sportu dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych dla młodzieży 

prowadzonych przez powiat zawierciański, zamieszkałych na terenie powiatu 

zawierciańskiego; 

W roku szkolnym 2014 / 2015 przyznano 6 stypendiów za wyniki w nauce   

i 2 stypendia za osiągnięcia sportowe.  

 wyrażenia zgody na zakup aparatury i sprzętu medycznego dla Szpitala Powiatowego 

w Zawierciu.   
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Wartość przewidzianego do zakupu sprzętu w ramach realizowanego przez szpital 

projektu pn. „Program badań onkologicznych układu pokarmowego w powiecie 

zawierciańskim i myszkowskim szansą na dłuższe życie w dobrym zdrowiu” wynosi 

1.429.311 zł, w tym kwotę 507.338,24 zł stanowią środki własne szpitala.   

 przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady 

Powiatu w sprawie wprowadzenia zmian do rozkładu godzin pracy i dyżurów aptek 

ogólnodostępnych na terenie powiatu zawierciańskiego w 2014 roku; 

W toku konsultacji nie zostały zgłoszone żadne propozycje  i uwagi dotyczące 

proponowanych zmian.   

  przeprowadzenia z organizacjami pozarządowymi konsultacji dotyczących 

następujących  projektów uchwał Rady Powiatu w sprawie wprowadzenia zmian do 

Statutu Szpitala Powiatowego w Zawierciu oraz projektu  „Programu współpracy 

powiatu zawierciańskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionym w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na 2015 rok”. 

W trakcie konsultacji nie zostały zgłoszone żadne uwagi dotyczące proponowanych  

zmian w Statucie Szpitala. Aktualnie prowadzone są konsultacje projektu „Programu 

współpracy powiatu zawierciańskiego z organizacjami pozarządowymi na 2015 rok”.    

 odstąpienia od formy przetargowej przy zawarciu umów najmu i dzierżawy: 

sali gimnastycznej w Zespole Szkół im. S. Staszica w Zawierciu, sali gimnastycznej  

oraz lokalu użytkowego w Zespole Szkół im. gen. J. Bema w Zawierciu, hali 

sportowej w Zespole Szkół Rolnicze Centrum Kształcenia Ustawicznego w Żarnowcu, 

hali sportowej oraz lokali użytkowych (kuchni i stołówki) w Zespole Szkół w 

Szczekocinach, boiska szkolnego przy Zespole Szkół im. X. Dunikowskiego  w 

Zawierciu, powierzchni pod ksero w budynku Zespołu Szkół Ogólnokształcących  w 

Zawierciu; 

 odstąpienia od formy przetargowej przy zawarciu umowy najmu powierzchni pod 

reklamę w budynku Szpitala Powiatowego w Zawierciu; 

 wyrażenia zgody na likwidację i zdjęcie ze stanu księgowego środków trwałych  

(2 pieców wodnych centralnego ogrzewania) będących na wyposażeniu Zespołu Szkół 

im. prof. R. Gostkowskiego w Łazach. 

 Zgodnie z wykonaną ekspertyzą techniczną wymienione urządzenia grzewcze ze 

względu na długi okres pracy są bardzo zużyte i niektóre elementy wymagają 

wymiany.  Ich remont byłby bardzo kosztowny. Brak jest również dostępności części 

zamiennych producenta kotłów.  

   pozytywnego uzgodnienia projektu zmiany  miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Miasta i Gminy Łazy dla potrzeb ustalenia inwestycji przebudowy 

gazociągu Trzebiesławice – Częstochowa (odgałęzienie do SRP Huta Zawiercie).  

 

 omówił i przyjął: 

– wykonanie budżetu powiatu za okres 9 miesięcy br.;   

– wyniki finansowe Szpitala Powiatowego w Zawierciu i Zakładu Lecznictwa 

Ambulatoryjnego w Zawierciu za okres 9 miesięcy br.; 

– sprawozdanie z realizacji projektu systemowego pt. „Śląskie sprawniej – wsparcie 

osób niepełnosprawnych w aktywizacji zawodowej” za okres od 1 lipca do  

30 września br.;  

– informacje o dokonanych zmianach w planach finansowych rachunku dochodów 

własnych szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez powiat zawierciański. 
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 przychylił się do prośby właścicielki Apteki Ogólnodostępnej, mieszczącej się  

w Zawierciu przy ul. Towarowej o zwolnienie z obowiązku pełnienia dyżurów nocnych  

w 2015 roku;   

 

 negatywnie ustosunkował się do pisma Dyrektora Zespołu Szkół i Placówek  

im. H. Kołłątaja w Zawierciu w sprawie wyrażenia zgody na utrzymanie stanowiska 

drugiego wicedyrektora szkoły; 

 

 ze względu na brak środków finansowych wyraził negatywne stanowiska w sprawie 

wniosków o przyznanie dodatkowych godzin zajęć pozalekcyjnych na rok szkolny 

2014/2015 w Zespole Szkół i Placówek im. H. Kołłątaja w Zawierciu, w Zespole Szkół 

im. X. Dunikowskiego w Zawierciu, w Zespole Szkół w Porębie, w Zespole  Szkół  

im. gen. J. Bema w Zawierciu oraz wZespole Szkół Ogólnokształcących w Zawierciu; 

 

 wyraził zgodę na montaż anteny wi-fi do elewacji budynku Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących w Zawierciu w ramach projektu „Przeciwdziałanie wykluczeniu 

cyfrowemu w Gminie Zawiercie” pod warunkiem możliwości korzystania z tej 

infrastruktury informatycznej przez szkołę; 

 

 podjął decyzję w sprawie ustanowienia trwałego zarządu na rzecz Ośrodka Pomocy 

Dziecku i Rodzinie w Górze Włodowskiej ad nieruchomością stanowiącą samodzielny 

lokal mieszkalny, położony we Włodowicach, ul. Mrzygłodzka 25; 

 

 zapoznał się z: 

 raportem z przeprowadzonej windykacji należności Skarbu Państwa według stanu  na 

dzień 30 czerwca 2014 roku; 

 raportem analityczno – statystycznym  pn. „Ranking zawodów deficytowych  

i nadwyżkowych w powiecie zawierciańskim w I półroczu 2014 roku”, 

przygotowanym przez Powiatowy Urząd Pracy w Zawierciu; 

 informacją o wyniku przetargu na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej, położnej 

w Zawierciu, ul. Obrońców Poczty Gdańskiej 93; 

Przetarg  zakończył się wynikiem negatywnym ze względu na brak wpłat wadium. 

 informacjami Powiatowego Zarządu Dróg w Zawierciu w sprawie zadań w zakresie 

infrastruktury drogowej zrealizowanych w okresie obecnej kadencji samorządu 

powiatowego; 

 informacją Zespołu Obsługi Ekonomiczno-Administracyjnej Szkół i Placówek 

Oświatowo – Wychowawczych w Zawierciu na temat ważniejszych przedsięwzięć, 

zadań remontowych, inwestycyjnych i modernizacyjnych prowadzonych w latach 

2010 – 2014 

 

 omówił i przyjął materiały wraz z projektami uchwał Rady Powiatu będące przedmiotem 

obrad obecnej sesji. 

   

Jednocześnie poinformował, że: 

 

 przy budynku Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Zawierciu została oddana do 

użytku winda, przeznaczona do przewozu osób niepełnosprawnych. Inwestycja 

kosztowała ok. 340.000 zł,  w tym  ponad 142.000 zł stanowią środki pozyskane ze 

środków PFRON w ramach „Programu wyrównywania różnic między regionami II”.  

Wkład własny powiatu stanowiła kwota ok. 197.000 zł; 
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 dobiegają końca prace związane z termomodernizacją budynków Zespołu Szkół w 

Łazach i Zespołu Szkół w Porąbie. W toku realizacji jest remont pomieszczeń w budynku 

Szkolnego Schroniska Młodzieżowego w Chruszczobrodzie; 

 w dniu wczorajszym wpłynęły Śląski Urząd Wojewódzki w Katowicach przekazał 

informacje, iż inwestycja z Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 

dotycząca drogi Ciągowice –  Łazy –  Rokitno Szlacheckie (dojazd do drogi nr 750 w 

kierunku Ogrodzieńca) znalazła się na 4  miejscu listy rankingowej, która będzie 

przedmiotem dofinansowania w przyszłym roku.  

 

Ponadto przekazał informacje o istotnych wydarzeniach, które odbyły się w ostatnim czasie 

na terenie powiatu oraz o planowanych imprezach i uroczystościach: 

 

 w dniu 25. września br. odbyły się uroczystości z okazji 25 – lecia działalności Ośrodka 

Pomocy Dziecku i Rodzinie w Górze Włodowskiej; 

 w dniu 14. października br. podczas akademii z okazji Dnia Edukacji Narodowej; 

Zespół Szkół i Placówek Specjalnych im. M. Grzegorzewskiej w Zawierciu został 

uhonorowany Złotą Odznaką Honorową „Zasłużony dla Województwa Śląskiego”; 

 w dniach 8 – 9. października br. w Targanicach odbył się wspólny Konwent Starostów 

Województw Małopolskiego i Śląskiego. Głównymi tematami spotkania były sprawy 

związane z realizacją zadań z zakresu oświaty;  

 w dniu 16. października br. podpisany został akt notarialny – umowa nieodpłatnego 

przeniesienia własności nieruchomości – samodzielnego lokalu mieszkalnego, położonego 

w Wysokiej, ul. Ogrodowa 5, przekazanego w formie darowizny na rzecz powiatu 

zawierciańskiego przez Agencję Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy w Opolu;  

 w dniu 16. października br. w Miejskim Ośrodku Kultury w Zawierciu odbyło się 

spotkanie konsultacyjno – informacyjne dyrektorów placówek opiekuńczo –  

wychowawczych z terenu województwa śląskiego, którego  organizatorami  byli: Wydział 

Polityki Społecznej Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach, Ośrodek Usług 

Opiekuńczo – Wychowawczych w Zawierciu oraz Ośrodek Pomocy Dziecku i Rodzinie  

w Górze Włodowskiej. Spotkanie dotyczyło wymiany doświadczeń  i wypracowania 

najlepszych rozwiązań w zakresie przestrzegania praw dziecka oraz zaspokajania jego 

potrzeb w ramach zaproponowanego cyklu spotkań – Forum placówek opiekuńczo – 

wychowawczych;   

 uczniowie Zespołu Szkół Rolnicze Centrum Kształcenia  Ustawicznego w Żarnowcu,  

a zarazem członkowie KSW ARASHI wzięli udział w Otwartych Mistrzostwach Europy 

IMAF w Sztukach Walki, które odbyły się w dniach 18 – 19. października br.  

w miejscowości Nowe w województwie kujawsko – pomorskim. Zawodnicy i 

zawodniczki  w poszczególnych konkurencjach Ju-Jitsu wywalczyli 6 medali: 2 złote,   

3 srebrne  i 1 brązowy; 

 w dniu 22. października br. w siedzibie Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Warszawie nastąpiło podpisanie umowy o dofinansowanie 

projektu dotyczącego termomodernizacji Szpitala Powiatowego w Zawierciu. Całkowita 

kwota dofinansowania projektu ze środków NFOŚIGW  wynosi 6.922.138 zł; 

 powiat zawierciański został laureatem II Śląskiego Plebiscytu Gospodarczego „Euro-

Partner, Euro-Gmina i Euro-Powiat”, organizowanego przez Fundację Gospodarczą 

„Euro-Partner”. Powiat otrzymał tytuł EURO – Powiat za osiągnięcia w dziedzinie 

restrukturyzacji Szpitala Powiatowego wraz z budową Szpitalnego Oddziału 

Ratunkowego, przebudowę infrastruktury drogowej i chodnikowej, a także inwestycje 

termomodernizacyjne. Gala finałowa plebiscytu odbyła się 24. października br. w sali 

koncertowej Radia Katowice. Podczas gali przedstawiciele powiatu otrzymali    
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pamiątkową statuetkę i certyfikat, upoważniający władze samorządowe do używania 

znaku i nazwy „EURO – Powiat” na tablicach informacyjnych, materiałach promocyjno – 

reklamowych oraz na pieczęciach urzędowych; 

 serdecznie zaprosił do wzięcia udziału w X Forum Organizacji Pozarządowych Powiatu 

Zawierciańskiego, które odbędzie się w dniu 13. listopada  br. o godz. 12.00
  
w sali 

sesyjnej w budynku tut. Starostwa . Forum jest miejscem corocznego spotkania 

organizacji pozarządowych z przedstawicielami samorządu lokalnego, okazją do wymiany 

doświadczeń, omówienia aktualnych problemów organizacji działających w powiecie oraz 

skorzystania z wiedzy i doświadczenia zaproszonych gości. Jednym z tematów  

tegorocznego Forum będzie podsumowanie współpracy samorządu z organizacjami 

„trzeciego sektora”. 

 

Sprawozdanie Starosty zostało przyjęte bez uwag ze strony radnych. 

 

Starosta Rafał Krupa (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„W związku z zaistniałą sytuacją chciałbym złożyć oświadczenie dotyczące mojej osoby. 

Zarzut dotyczy sfałszowania dokumentu dotyczącego rezygnacji z zawarcia umowy 

dzierżawy lokalu. Sprawa miała miejsce 6 lat temu, w 2008 roku i dotyczyła wynajmu przez 

moją żonę lokalu, w którym zamierzała prowadzić działalność gospodarczą. Ostatecznie nie 

doszło do zawarcia umowy wynajmu.  Pismo z informacją o rezygnacji nie dotarło jednak do 

Starostwa.  Jednak zgodnie z sugestią Jana Greli, zajmującego się w Starostwie tą sprawą  

i w jego obecności sporządziłem i podpisałem je za żonę, stąd ta niefortunna sytuacja, ale nie 

ma ona żadnego związku z  pełnioną przeze mnie funkcją.  Zapewne sprawa może być 

umorzona, ale znajdą się osoby, które zechcą tę sytuację wykorzystać. Z pewnością to nie  

przypadek,  że sprawa znalazła się na wokandzie niedługo przed  wyborami”. 

 

Jan Zamora (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja zdanie o Panu mam już wyrobione, ale jest jedna zasadnicza rzecz. Przeczytałem bodajże 

w „Kurierze Zawierciańskim” w jakiś innych informacjach, że Pan tłumaczy się odnośnie 

sfałszowania podpisu, że wiele osób tak robi, że odpisuje za żonę,  za męża. Tak robi, tylko 

podpisuje się własnym imieniem i nazwiskiem i Pan tego nie rozumie. Coś Wam jeszcze 

powiem. Panie Starosto, mój ojciec świętej pamięci, kiedy miał 75 lat, przerobił dowód 

rejestracyjny, bo tam był zarejestrowany samochód do 2005 roku, a on zrobił tylko kreseczkę 

i wyszło do 2006. Dostał za to 1,5 roku „w zawiasach” za fałszowanie dokumentów. Pan 

zrobił dokładnie to samo i niech Pan tu się głupio nie tłumaczy, że wszyscy tak robią. Pan po 

prostu sfałszował dokumenty i Pan powinien ponieść za to karę i niech Pan nie mówi, że to 

jest sprawa polityczna”. 

  
Poseł na Sejm RP Piotr Van der Coghen (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Dziś przedostatnia sesja Rady Powiatu Zawierciańskiego. Bardzo dziękuję za zaproszenie. 

Pozwólcie Państwo, że skorzystam z okazji i podsumuję ten mijający czas. Miło mi, że 

pomimo różnic był to czas współpracy z władzami powiatu, takiej zwykłej współpracy nad 

podziałami, bo czasami tak jesteśmy przyjęci większością głoszonych przez nas haseł 

wyborczych, że zapominamy, że wyborców coraz mniej obchodzą barwy sztandarów,  

z którymi startujemy w wyborach, a bardziej to, czy wybrane władze skutecznie pracują dla 

mieszkańców czy też nie. Amerykański pastor doktor Martin Luter King mówił: „I have  

a dream – mam marzenie”.  Ja też mam marzenie, może trochę inne, ale powtarzane od lat 
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marzenie, żeby walka polityczna kończyła się razem z wyborami, a później żeby i ci wygrani 

i ci przegrani, razem, zgodnie pracowali na rzecz miasta, powiatu czy województwa. Ale, jak 

wiemy, z tym bywa różnie.  

Mam zaszczyt od 7 lat pełnić funkcję Posła na Sejm i zawsze twierdziłem, że poseł pełni 

funkcję odźwiernego. Jego bowiem zadaniem jest otwieranie drzwi najwyższych urzędów 

centralnych dla samorządowców, którzy tego potrzebują dla dobra sprawy. To znaczy poseł 

zabiega o spotkanie z ministrem, ale dla przedstawicieli władz lokalnych, którzy są najlepiej 

zorientowani w szczegółach lokalnych problemów. Poseł nie powinien opowiadać bajek, jak 

to wiele zdziałał sam w rozmowach z politykami w Warszawie, bo to może być po prostu 

ściema, ale bierze ze sobą na takie spotkania lokale władze samorządowe, bez względu na 

opcje polityczne,  jakie reprezentują. Tak jak w poprzedniej kadencji z Prezydentem 

Mirosławem Mazurem stukałem do drzwi Dyrektora Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych  

i autostrad w Warszawie, tak niedawno znów udało nam się usiąść do rozmów z Minister 

Elżbietą Bieńkowską w sprawie obwodnicy Zawiercia oraz połączenia kolejowego z portem 

lotniczym w  Pyrzowicach. O to zadanie zabiegali Prezydent Miasta Zawiercia Ryszard 

Mach i Starosta Rafał Krupa i dla mnie nie miało znaczenia, że w lokalnej polityce są  

w opozycji do partii, którą ja reprezentuję, bo właśnie o to chodzi, żeby pracować ponad 

podziałami.  

Muszę z tego miejsca podziękować  władzom powiatu zawierciańskiego oraz całej Radzie, że 

ocaliliście zawierciański szpital. Gdy dekadę temu byłem radnym, jak wy, w Radzie Powiatu, 

to potęgujące się długi szpitala wyglądały jak studnia bez dna i nie było wtedy pomysłu, jak 

temu zaradzić W zmieniających się warunkach politycznych i gospodarczych szpitalowi 

groziła finansowa katastrofa, a ja nie wyobrażam sobie, żeby niemal 130 – tysięczny powiat 

nie posiadał własnego szpitala. Jest mi miło, że mogłem  w drobny sposób przyczynić się do 

jego ocalenia. Pamiętam wielogodzinne rozmowy w Warszawie Starosty Rafała Krupy  

z Wiceministrem Jakubem Szulcem, które na prośbę Starosty udało nam się zorganizować, 

właśnie na temat ratowania szpitala. To był klucz do sukcesu. Tam rozmawiało dwóch 

sprawnych ekonomistów: minister i  starosta. Teraz oczywiście realizacja tych rozwiązań 

opiera się o pracę dyrekcji szpitala, która musi dokręcać śrubę wydatków do absolutnego 

minimum. Zmiany będą możliwe przy olbrzymim wysiłku personelu szpitala, który 

zredukowany i przeciążony pracą dokonuje cudów, aby to to wszystko funkcjonowało.  

W ten sposób udaje się wypracować wspólny sukces. O tym, że dzięki tym ludziom szpital 

funkcjonuje bez zarzutu, przekonałem się osobiście, jak byłem operowany na chirurgii 

ubiegłego roku,  za co serdecznie dziękuję.  

Mam jeszcze jedno spostrzeżenie. W dniu Edukacji Narodowej odwiedziłem szkołę specjalną 

w Zawierciu i tam, ku mojemu miłemu zaskoczeniu, zastałem trzech samorządowców:  

Rafała Krupę, Rafała Porca i Witolda Grima. Jeśli ci Panowie, mimo kampanii, w tym 

dniu nie wylądowali na uroczystościach w innych znanych szkołach, gdzie czekali na nich 

potencjalni wyborcy, ale poszli do intelektualnie niesprawnych dzieci, które nigdy nikogo nie 

będą wybierać, to znaczy, że jesteście gospodarzami najwyższej klasy. Pełny szacunek 

Panowie. Jako ojciec jednego z tych dzieci życzę Wam powodzenia w nadchodzących 

wyborach samorządowych.  Potrzeba we władzach właśnie takich ludzi, ludzi o wrażliwych 

sercach.  

Gratuluję też aktywności  obecnej opozycji zawierciańskiej, bo choć nie zawsze mogę się 

zgodzić z ich metodami, to  przyznać należy, że zasadą demokracji jest patrzenie władzy na 

ręce. Dopóki takie działania nie paraliżują bieżących działań legalnie wybranych władz bądź 

nie krzywdzą, to działanie opozycji jest zawsze warte poparcia.  

Kończąc swoje wystąpienie życzę wszystkim samorządowcom skutecznej reelekcji, ale 

gorąco namawiam do czystej kampanii wyborczej. Uwierzcie mi Państwo, naprawdę bardziej 

skuteczna jest kampania pozytywna niż negatywna. Ludzie są generalni znudzeni kłótniami. 
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Lepiej przekonać wyborców do siebie podkreślając swoje dobre strony i dokonania, aniżeli 

wytykając wady innych, bo polityka nie powinna polegać na opluwaniu się wzajemnym,   

zaklejaniu czyiś  plakatów czy na atakach personalnych,  ale przeciwnie, na pozytywnym 

przekonaniu do siebie wyborców. Pozwolę sobie tutaj sparafrazować słowa świętej pamięci 

Premiera Rzeczpospolitej Polskiej Tadeusza Mazowieckiego. „Nie ważne skąd ktoś 

przychodzi, ważne, żeby rzetelnie pracował dla wspólnego dobra”. 

 

Jan Zamora (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Panie Pośle, Pan chyba kpi z mieszkańców Zawiercia i powiatu zawierciańskiego. Pan 

powiedział takie słowa, że szpital funkcjonuje bez zarzutu. Pan chyba nigdy nie był w tym 

szpitalu. Pan był na operacji, bo jest Pan posłem i dlatego wszystko było dla Pana. Podobnie 

było z Panem Starostą. Jechał samochodem,  gdzieś go strzyknęło w boku, pojechał i zrobił 

sobie tomograf komputerowy czy rezonans.  Niech Pan to oceni realnie, jak tam wygląda 

sytuacja. Ostatnie newsy ze szpitala, jak Pani dyrektor wygoniła pielęgniarki do grzebania  

w śmieciach. A wie Pan dlaczego?  Bo w tym szpitalu po prostu nie ma worków w dwóch 

kolorach: na odpady medyczne i na odpady komunalne. Tak funkcjonuje ten szpital, tam nie 

ma papieru toaletowego,  nie ma leków. Chrześnica  mojej żony była w szpitalu na 

podtrzymaniu ciąży. Okazało się, że na tym oddziale nie ma tabletek przeciwwymiotnych, 

tabletek podtrzymujących ciążę. O czym Pan tu mówi, Panie Pośle. Pan się wyizolował od 

tego środowiska”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Adam Rozlach (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Panie radny Zamora, obowiązkiem Przewodniczącego jest udzielić głosu parlamentarzyście   

w każdej chwili, w każdym momencie, kiedy uzna to za stosowne. Pan może wypowiadać się 

w dyskusji nad projektami uchwał. To nie w tym momencie. Jest granica,  Panie radny, której 

się nie przekracza, ale Pan tego nigdy nie zrozumie”. 

 

Poseł na Sejm RP Piotr Van der Coghen (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Panie radny, uprzejmie Pana informuję, że po powrocie z jednej z misji (chodzi o misję 

humanitarną w Afryce, podczas której rozchorowałem się) byłem leczony w najlepszych 

szpitalach warszawskich. To był mój wybór, że dałem się operować w szpitalu w Zawierciu, 

ponieważ uważałem, że jeżeli tutaj są operowani mieszkańcy tego powiatu, to nie ma 

powodu, żebym był operowany w klinice Ministerstwa Spraw Wewnętrznych (a miałem do 

tego prawo). To był mój wybór. 

Rzeczywiście miał Pan rację w jednym względzie. Mówił Pan, że powiedziałem, że nie mam 

żadnych zarzutów. Pewnie, że są problemy, ogromne problemy, ale dużym sukcesem Państwa  

i tej Rady jest to, że udało się Wam ocalić ten szpital, bo tego szpitala mogłoby nie być. To 

nie jest tak, że te problemy już się skończyły. Pewnie jest ogromna, ciężka droga przed  nami, 

natomiast pamiętajmy, że to nie jest jedyny szpital w tym kraju.  Jest mnóstwo lokalnych 

szpitali, które w obecnej dobie kryzysu mają ogromne problemy, niektóre są prywatyzowane, 

niektóre się rozpadają. Państwu się udało ocalić ten szpital i dlatego gratuluję, również Panu”.   

 

Za zgodą radnych Przewodniczący Rady Powiatu Adam Rozlach ogłosił 20 – minutową 

przerwę w obradach. Początek przerwy – godz. 9.45. 
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Ad.5.) 
 

Po wznowieniu obrad o godz. 10.05 Przewodniczący Rady Powiatu Adam Rozlach 

przystąpił do realizacji kolejnych punktów porządku posiedzenia.  

 

Lech Jaros (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Mam pytanie wobec informacji, która się ukazała na stronie „Dziennika Zachodniego”  

o akcji segregacyjnej odpadów medycznych i komunalnych przez pielęgniarki koordynujące  

i oddziałowe na terenie szpitala, a właściwie na placu szpitala. Pytanie do Pana Starosty, jak  

i do Dyrektora Powiatowej Stacji Sanitarno – Epidemiologicznej w Zawierciu, bo 

przygotowałem się i mam takie rozporządzenie Ministra Zdrowia z 22 kwietnia 2005 roku  

w sprawie szkodliwości czynników biologicznych dla zdrowia w środowisku pracy oraz 

ochrony zdrowia pracowników zawodowo narażonych na te czynniki. W§ 4 pkt 4 czytamy 

(tylko jeden wyciąg przeczytam): jeżeli w środowisku pracy występują mikroorganizmy  

o nieustalonej przynależności gatunkowej, co do których istnieje podejrzenie, że mogą 

wykazywać właściwości chorobotwórcze, pracodawca, w zakresie swojej właściwości, 

zapewnia środki zapobiegawcze, przewidziane dla szkodliwego czynnika biologicznego, 

zakwalifikowanego do najwyższej grupy zagrożenia Ja mam pytanie z tego tytułu. Czy 

wykonujące tę pracę pielęgniarki miały zabezpieczenia dla takich środków, wynikające  

z  tego rozporządzenia, czy takie prace należą do zakresu ich czynności, czy miejsce 

wykonywania tej segregacji spełniało te wymogi i było zgłoszone do stosownej instytucji, 

choćby do Sanepidu, że na placu szpitalnym dokona się taka segregacja komunalnych  

i medycznych odpadów.  

I na koniec bardziej pytanie do Pani Dyrektor szpitala. Jak mogło dojść do takiej sytuacji,  jak 

ma się do tego cała procedura nadzorcza segregacji opadów, prowadzona przez szpital”. 

  

Jan Macherzyński (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Tradycyjnie ostatnie zapytanie o Szpitalny Oddział Ratunkowy. Chciałbym informacje  

w tym zakresie i odpowiedź na pytanie, kiedy będzie otwarcie. 

Drugie pytanie jakie chciałem zapytać i otrzymać odpowiedź od Zastępcy dyrektora PZD  

Edmunda Kłóska. Upominałem się o garby i niwelację drogi krajowej na odcinku Zawiercie 

– Poręba i jakby jest kwestia renowacji części  chodnika. Chciałbym, aby Pan Dyrektor 

wyjaśnił, co, kto i za czyim pośrednictwem dokona, żeby informacja rzetelna poszła  w eter. 

I ma prośbę do Pana Starosty, żeby może napisał pismo do Burmistrza Poręby, że Rada się 

przyczyniła wyłącznie i tylko Rada uczestniczyła w inwestycji termomodernizacji  szkoły  

w Porębie, bo jest interpretowana jako inicjatywa burmistrza Miasta Poręby. Ja chciałbym, 

aby wyprowadzić z błędu i mieszkańców i Burmistrza, który prze 8 lat na wycieraczkę nie 

raczył nawet przyjść”. 

 

Jan Zamora (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja mam pytanie do Pani Dyrektor szpitala. Chodzi mnie o te pielęgniarki, które zostały 

wysłane do sortowania śmieci. Dlaczego stosuje Pani odpowiedzialność zbiorową. Czy wie 

Pani, która z tych pielęgniarek wyrzuciła,  bo jeśli by iść Pani tokiem myślenia, że 

odpowiedzialne są wszystkie, to można dojść do wniosku, że jeśli Prezydenta Miasta 

Ryszarda M zamknięto, to powinno się zamknąć również wysokich funkcjonariuszy  

NAW-owskich:  Rafała Krupę czy Edmunda Kłóska. Być może tak się stanie, ale do tej 

pory oni są niewinni, a Pani podeszła w taki sposób. (Przewodniczący Rady Powiatu Adam 
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Rozlach zwrócił radnemu uwagę, że przekracza granice). Dlaczego Pani stosuje 

odpowiedzialność zbiorową, dlaczego tych śmieci nie poszła Pani sortować”. 

 

Leszek Wojdas (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Banery wiszą, ulotki wydrukowane, hasła o najpiękniejszym, rozwijającym się powiecie już 

między nami fruwają. Itak zejdźmy na ziemię, spuśćmy tego powietrza, przecież to jest 

przedostatnia sesja, szanujmy się. Myślę Janku, że nie ma się co dzisiaj tutaj pieklić. Tak, jak 

myśmy w tej kadencji wiele czy niewiele uczynili, zależy jak na to kto patrzy, to myślę, że za 

ten miesiąc świata na nowo nie zbudujemy. To mówi człowiek doświadczony życiowo.  

A na poważnie umknęło nam, że nie tak dawno było podpisanie kontraktu terytorialnego  

w Warszawie. Jako pierwsze województwo śląskie z rządem podpisywało i jest to kwota  

41 mld zł. To jest poważna kwota na 20 głównych zadań i jest ponad 50 zadań warunkowych. 

Na 5 miejscu jest zadania pod nazwą „obwodnica drogi krajowej 78 Poręba – Zawiercie”.  

Z tego się należy cieszyć. Ale jest jeden warunek, ja tutaj wielokrotnie z tej mównicy 

podkreślałem, że to zachowanie społeczności powiatu zawierciańskiego wymusi na 

rządzących. Nie polemizuje się z gościem, choć  mnie też się nie podobało to, co Piotr Van 

der Coghen mówił, ale on jest politykiem Warszawy (chociaż w Kroczycach mieszka)  

i może to mówić, bo jest posłem. Ja pamiętam jego słowa na spotkaniu, które organizował 

Prezydent Ryszard Mach, że są drogi ważniejsze niż droga 78.   

Co do szpitala, to też mam swoją opinię. Cieszymy się, że jest lepiej, ale do dobrego to jest 

jak stąd do dobrobytu w Polsce czyli nie tak szybko. Poczekajmy jeszcze, ma wiele kadencji 

przed sobą Sejm, Senat i Zarządy i Rady Powiatu i miast.  

Panie Starosto, ja mam taką prośbę. Ja wiem, jaka będzie odpowiedź. Odpowiedź powinna 

być na tak. Czy jest taka możliwość przed końcem naszej kadencji, żeby Zarząd Powiatu 

Zawierciańskiego lub Rada wystąpiła do Prezydenta Miasta Zawiercia i Burmistrza Poręby  

o pełną mobilizację w tym świetle, bo dzisiaj jest nowa jakość. Bo jeśli to jest 5 miejsce i są 

pieniądze, to jest nowa jakość niż miesiąc temu, jak zastanawialiśmy się, czy będziemy czy 

nie będziemy. Jesteśmy na dobrym miejscu . Na spotkaniu w Porębie, kiedy było Święto 

Pieczonek,  rozmawiałem z Kazimierzem Karolczakiem i on obiecywał, bo było właśnie 

przed podpisaniem tego kontraktu i mówił: „Leszek, będziesz miał obwodnicę. Dzisiaj 

wszyscy politycy piersiątka wypną do obwodnicy. Mnie osobiście nie zależy, kto się będzie 

ustawiał do orderów. Ważne jest, żeby jadąc do Zawiercia  (jakby, nie daj Boże, się radnym 

jeszcze zostało) nie musiałbym skręcać w stronę Siewierza, objeżdżać koło remizy fontannę, 

żeby tutaj przyjechać.  

Tak nawiasem mówiąc, głowa do góry, lud boży zadecyduje 16 listopada. Spokojnie, bez 

nerwacji i wszystkiego najlepszego”. 

 

Paweł Kaziród (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja chciałbym jeszcze raz podziękować Powiatowemu Zarządowi Dróg za współpracę,   

a mianowicie za przekazanie materiałów na kolejny odcinek chodnika przy ulicy Harcerskiej 

w Bzowie. Jednocześnie chciałbym prosić, zgodnie z umową, jaką mieliśmy zawartą, aby 

nam póki  jeszcze aura pozwala, oznakować tam i pomalować przejście dla pieszych, bo być 

może, jeśli aura nie pozwoli, to nam się tego nie uda zrobić.  

Chciałem zadać jedno jeszcze pytanie. Miałem nadzieję, że Pan Poseł jeszcze będzie przy 

interpelacjach, niestety, go już nie ma, ale zadam pytanie z tego względu, że kończy nam się 

kadencja. Nie będę kandydował do Rady Powiatu, nie będę miał możliwości z tego miejsca 

zadać tego pytania Panu Posłowi. A mianowicie chodzi mi o taką sprawę, jak zalegające 

odpady na terenie kamieniołomu w Zawierciu –  Bzowie. Mieszkańców Zawiercia kilka lat 
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temu zabolały pewne słowa Pana Posła, kiedy tam odpady były zwożone. Pan Poseł wtedy 

odpowiedział, że on nie jest od takich mało ważnych spraw, że on jest od spraw 

ważniejszych, większych. Niewątpliwie, jeśli chodzi o odpady zalegające na terenie 

kamieniołomu, według wielu innych jest to jedna z największych bomb ekologicznych  

w Polsce. Jest to problem z pewnością taki, z którym sam samorząd sobie nie poradzi, nie jest 

w stanie, nie ma możliwości. Było to tematem wielu sesji, tyle razy było poruszane, zarówno 

tutaj, jak i w mieście Zawiercie. Chciałbym prosić Pana Posła, aby pomógł w tej sprawie, 

skoro wcześniej nie wyraził takiej swojej woli. Mam nadzieję, że w tym pytaniu i w tej mojej 

prośbie pomoże mi prasa i w moim imieniu zwróci się do Pana Posła. I chciałbym wiedzieć, 

co Pan Poseł ma do przekazania w tej sprawie”. 

 

Zbigniew Rok (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja mam pytanie do Pani Dyrektor szpitala. Ostatnio dowiedzieliśmy się, że jedna z pań 

dostała zarzuty  ustawianie przetargu na transport medyczny. Mam pytanie, czy Pani Danuta 

W. dalej pracuje tam, gdzie pracowała czyli w dziale zamówień publicznych i nadal zajmuje 

się przetargami”. 

 

 

Ad.6.) 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Adam Rozlach (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Jak pamiętacie Rada zdecydowała, że ostatnia sesja będzie 20 listopada. Nie ma sensu, żeby 

20 listopada odbywała się sesja, bo nie wiadomo, kto z nas zostanie radnym. Należy życzyć, 

aby wszyscy, którzy złożyli akces. Ale wydaje nam się, że byłoby normalne, żeby sesja 

odbyła się przed dniem wyborów. Pierwotnie planowano, żeby odbyła się 13 listopada, ale  w 

tym dniu na spotkanie  jest zaproszonych 150 organizacji pozarządowych. Chcemy ich 

uszanować, dlatego – jako autor tej uchwały –  wnoszę autopoprawkę,  żeby sesja odbyła się 

12 listopada, o jeden dzień wcześniej. Nie będziemy się śpieszyć i przepychać, kto ma 

kończyć, a kto zaczynać”.  

 

Jan Zamora (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja w związku z tym, że nie miałem możliwości uczestniczenia w Komisjach, to poszedłbym 

w takim kierunku. Czemu nie 13 listopada ma odbyć się sesja. Po to tylko, żebyście tutaj 13 

listopada zrobili kampanię wyborczą. Panie Przewodniczący, przecież Pan Starosta lans sobie 

robi. Zróbmy tak, jak powinno wyglądać. Jest zaplanowane 13 listopada, to róbmy 13 

listopada. Czy w urzędzie powiatowym nie ma innej sali. Nic wielkiego się nie stanie, 

przynajmniej mnie się tak wydaje”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Adam Rozlach (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Nie jest zaplanowane. Autorem jest Przewodniczący Rady Adam Rozlach i do jego 

obowiązków należy tak organizować sesje Rady i w ogóle współpracować z innymi 

organizacjami pozarządowymi, aby nie wchodzić w kolizje z nimi. Dlatego moja propozycja 

jest nie 13 listopada, tylko 12 listopada i wniosłem autopoprawkę. Nie wiem, czy Pan 

zrozumiał . Projekt uchwały brzmi: 12 listopada, nie ma projektu uchwały z 13 listopada, bo 

to jest autopoprawka”. 
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Wobec braku innych uwag i zastrzeżeń ze strony radnych projekt uchwały Nr LVI / 687 / 14  

w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIV / 560 / 13 z dnia 23 grudnia 2013 roku  w sprawie 

ustalenia terminów sesji i uchwalenia planu pracy Rady Powiatu na 2014 rok, po uzyskaniu 

pozytywnej opinii wszystkich stałych Komisji Rady Powiatu, został poddany pod głosowanie 

i przyjęty przy 16 głosach „za”, 1 głosie „przeciw” i 4 głosach „wstrzymujących się”.  

 

 

Ad.7.) 

 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń ze strony radnych projekt uchwały Nr LVI / 688 / 14  

w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIV / 561 / 13 z dnia 23 grudnia 2013 roku  w sprawie 

zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Powiatu Zawierciańskiego na 2014 rok,  

w wyniku przeprowadzonego głosowania został przyjęty jednogłośnie, czyli przy  

20 głosach „za”.  

  
  

 Ad.8.) 

 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń ze strony radnych projekt uchwały Nr LVI / 689 / 14  

w sprawie zmiany Uchwały Nr LII / 636 / 14 z dnia 26 czerwca 2014 roku w sprawie 

likwidacji Technikum Uzupełniającego dla Dorosłych Nr 1 w Zawierciu, po uzyskaniu 

pozytywnej opinii Komisji Edukacji Publicznej, został poddany pod głosowanie i przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 20 głosach „za”.  

 

 

Ad.9.) 

 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń ze strony radnych projekt uchwały Nr LVI / 690 / 14  

w sprawie przyjęcia informacji o realizacji zadań oświatowych w powiecie zawierciańskim  

w roku szkolnym 2013 / 2014 (załącznik nr 1 do protokołu), po uzyskaniu pozytywnej opinii 

Komisji Edukacji Publicznej, został poddany pod głosowanie i przyjęty przy 19 głosach 

„za” i 1 głosie „wstrzymującym się”.  

 

 

Ad.10.) 

 

Zygmunt Knopik (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„W dokumencie, o którym mówimy, jest zapisane, że mamy obowiązek co roku dokonać 

swoistej ewaluacji oceny realizacji tej strategii i taką ewaluację systematycznie dokonuje 

powiat  Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie i Komisja Ochrony Zdrowia i Pomocy 

Społecznej.  O takiej ocenie mieliśmy możliwość dyskutować na poniedziałkowym 

posiedzeniu Komisji. W związku z tym, że to jest koniec kadencji, to pozwolą Państwo, że 

krótko powiem, gdzie jesteśmy, w jakim miejscu, co nam się udało zrobić i co powinniśmy 

jako Rada rekomendować następnym radnym w następnej kadencji.  

Sukcesem naszym jest to, że mamy sporo ośrodków wsparcia. Wymienię tylko kilka z ich.   

W Powiatowym Urzędzie Pracy działa Centrum Aktywizacji Zawodowej, mamy dwa 

Warsztaty Terapii Zajęciowej, mamy 3 Centra Integracji Społecznej. Chcę powiedzieć, że 

chyba jesteśmy jedynym powiatem w kraju, w którym są CIS-y. Ja nie znam drugiego takiego 

powiatu. Mamy dwa środowiskowe domy samopomocy. Niedawno uchwalaliśmy i została 
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zrealizowana standaryzacja placówki opiekuńczo – wychowawczej w Zawierciu na trzy 

mniejsze placówki, ponieważ standard zakłada, że w placówce może być nie więcej niż  

14 dzieci. Takie same działania czekają Górę Włodowską i są już przez Starostwo 

przygotowywane. Dokonała się standaryzacja Domu Pomocy Społecznej. Mamy wreszcie, co 

prawda niepublicznie, ale 2 Zakłady Opieki Leczniczej  w Ogrodzieńcu i w Kocikowej. Cały 

czas walczyliśmy o ZOL publiczny, ale tego się jeszcze nie udało zrobić. Natomiast trzeba 

wspierać te dwie niepubliczne placówki, a szczególnie placówkę w Kocikowej. To jest 

Zakład Opieki Leczniczo – Rehabilitacyjny akurat, ale ta placówka ma osiągnięte standardy  

i jest w stanie walczyć o kontrakt z Narodowego Funduszu  Zdrowia. Być może nie  

w następnym roku , ale jeszcze w następnych latach. Kolejna Rada powinna te działania 

wspierać, bo to jest wartościowa placówka, potrzebna na terenie powiatu  i ona na pewno nie 

będzie tu koligować z interesami Domu Pomocy Społecznej  czy Oddziału Paliatywnego. 

Myśmy sobie to na Komisji wyraźnie wyjaśnili i rekomendujemy nowemu Zarządowi i nowej 

Radzie, żeby tę placówkę wspierać.  

Co jest ważne na przyszłość. Potrzebne będą mieszkania chronione na terenie powiatu 

zawierciańskiego. Możliwości takie prawdopodobnie będą umożliwione  w tej nowej, 

rozpoczynającej się perspektywie  unijnej. Tam są zapisane takie propozycje, jak 

zintegrowane inwestycje terytorialne, które mówią o tym, że  będzie możliwość 

podejmowania działań inwestycyjnych czyli twardych z działaniami społecznymi czyli EFS 

będzie połączony z RPO i będzie możliwość pozyskiwania środków na przykład na budowę  

i tworzenie mieszkań chronionych. Ja bym zachęcał nową Radę do tego, aby się temu 

tematowi przyglądała. Trzeba tworzyć warunki do tego, żeby w gminach powiatu 

zawierciańskiego  takie placówki powstawały.  

Na koniec chcę powiedzieć, że rekomendujemy nowemu Zarządowi, Radzie i Komisji coraz 

większe wspieranie organizacji pozarządowych. Sfera pomocy społecznej, ośrodki wsparcia, 

interwencji kryzysowej czy innych działań o charakterze socjalnym muszą mieć wsparcie 

organizacji pozarządowych. Na całym świecie w coraz większym zakresie w ten temat 

wchodzą organizacje pozarządowe. Mamy tutaj przykład, bo jest z nami grupa z WTZ  

prowadzonego przez Chrześcijańskie Stowarzyszenie Dobroczynne. Jest to ciekawa 

inicjatywa i nikt tego tak, jak organizacja pozarządowa, nie poprowadzi. Dlatego powinniśmy 

na przyszłość wspierać organizacje pozarządowe.  

Na koniec chcę powiedzieć, że przyjmujemy ten materiał  łącznie z rekomendacjami, które są 

tam zawarte. Zachęcam do przejrzenia materiału na płycie, którą dostaliśmy i rekomendujemy 

ten materiał do przyjęcia”.    

 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń ze strony radnych projekt uchwały Nr LVI / 691 / 14  

w sprawie przyjęcia „Raportu z monitoringu Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Powiatu Zawierciańskiego na lata 2011 – 2020”, po uzyskaniu pozytywnej 

Opinii Komisji Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej, został poddany pod głosowanie  

i przyjęty jednogłośnie, czyli przy 20 głosach „za”.  

 

 

Ad.11.) 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr LVI / 692 / 14 w sprawie 

ustalenia wysokości opłat za usunięcie pojazdów z drogi na obszarze powiatu 

zawierciańskiego i ich parkowanie na parkingach strzeżonych oraz wysokości kosztów 

powstałych w razie odstąpienia od usunięcia pojazdu, po uzyskaniu pozytywnej opinii 

Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej, został poddany pod głosowanie i przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 20 głosach „za”.  
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Ad.12.) 
 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr LVI / 693 / 14 w sprawie 

przyjęcia stanowiska popierającego działania mające na celu zahamowanie wypływu środków 

finansowych wypracowanych w regionie do budżetu centralnego oraz zwiększenie dochodów 

jednostek samorządu terytorialnego, po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Budżetu  

i Infrastruktury Technicznej, został poddany pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie, czyli 

przy 20 głosach „za”.  

 

 

Ad.13.) 

 

Autopoprawka Zarządu Powiatu do omawianego w tym punkcie porządku obrad projektu 

uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr LVI / 694 / 14 w sprawie 

zmiany Uchwały Nr XLVI / 583 / 14 z dnia 27 lutego 2014 roku w sprawie ustalenia zadań  

i wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 

realizację zadań powiatu zawierciańskiego w 2014 roku z zakresu rehabilitacji zawodowej  

i społecznej osób niepełnosprawnych, po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Ochrony 

Zdrowia i Pomocy Społecznej został poddany pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie, przy 

20 głosach „za”.    
 

 

Ad.14.) 
 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń ze strony radnych projekt uchwały Nr LVI / 695 / 14  

w sprawie w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala Powiatowego w Zawierciu 

(dot. utworzenia gabinetu diagnostyczno  – zabiegowego nr 8), po uzyskaniu pozytywnej 

opinii  Komisji Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej, został poddany pod głosowanie  

i  przyjęty przy 20 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”.   

 

 

Ad.15.) 

  

Wobec braku uwag i zastrzeżeń ze strony radnych projekt uchwały Nr LVI / 696 / 14  

w sprawie w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala Powiatowego w Zawierciu 

(dot. utworzenia Poradni Urazowo- Ortopedycznej dla Dzieci), po uzyskaniu pozytywnej 

opinii  Komisji Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej, został poddany pod głosowanie  

i  przyjęty przy 20 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”.   

 

 

Ad.16.) 

 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń ze strony radnych projekt uchwały Nr LVI / 697 / 14  

w sprawie w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala Powiatowego w Zawierciu 

(dot. utworzenia gabinetu diagnostyczno  – zabiegowego nr 9),  po uzyskaniu pozytywnej 

opinii  Komisji Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej, został poddany pod głosowanie  

i  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 20 głosach „za”.   
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Ad.17.) 

 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń ze strony radnych projekt uchwały Nr LVI / 698 / 14  

w sprawie w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala Powiatowego w Zawierciu 

(dot. utworzenia Poradni Dermatologii), po uzyskaniu pozytywnej opinii  Komisji Ochrony 

Zdrowia i Pomocy Społecznej, został poddany pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie, czyli 

przy 20 głosach „za”.   

 

 

Ad.18.) 

 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń ze strony radnych projekt uchwały Nr LVI / 699 / 14  

w sprawie w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala Powiatowego w Zawierciu 

(dot. utworzenia gabinetu diagnostyczno  – zabiegowego nr 10),  po uzyskaniu pozytywnej 

opinii  Komisji Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej, został poddany pod głosowanie  

i  przyjęty przy 20 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”.   

 

 

Ad.19.) 

 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń ze strony radnych projekt uchwały Nr LVI / 700 / 14  

w sprawie w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala Powiatowego w Zawierciu 

(dot. utworzenia Poradni Chirurgii Onkologicznej), po uzyskaniu pozytywnej opinii  Komisji 

Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej, został poddany pod głosowanie i  przyjęty przy  

20 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”.   

 

 

Ad.20.) 

 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń ze strony radnych projekt uchwały Nr LVI / 701 / 14  

w sprawie w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala Powiatowego w Zawierciu 

(dot. utworzenia gabinetu diagnostyczno  – zabiegowego nr 11),  po uzyskaniu pozytywnej 

opinii  Komisji Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej, został poddany pod głosowanie  

i  przyjęty przy 20 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”.   

 

 

Ad.21.) 

 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń ze strony radnych projekt uchwały Nr LVI / 702 / 14  

w sprawie w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala Powiatowego w Zawierciu 

(dot. utworzenia gabinetu diagnostyczno  – zabiegowego nr 12),  po uzyskaniu pozytywnej 

opinii  Komisji Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej, został poddany pod głosowanie  

i  przyjęty przy 20 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”.   

 

 

Ad.22.) 

 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń ze strony radnych projekt uchwały Nr LVI / 703 / 14  

w sprawie w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala Powiatowego w Zawierciu 

(dot. utworzenia Poradni Diabetologicznej), po uzyskaniu pozytywnej opinii  Komisji 



 18 

Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej, został poddany pod głosowanie i  przyjęty przy  

20 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”.   

 

 

Ad.23.) 

 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń ze strony radnych projekt uchwały Nr LVI / 704 / 14  

w sprawie w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala Powiatowego w Zawierciu 

(dot. utworzenia gabinetu diagnostyczno  – zabiegowego nr 13),  po uzyskaniu pozytywnej 

opinii  Komisji Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej, został poddany pod głosowanie  

i  przyjęty przy 20 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”.   

 

 

Ad.24.) 

 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń ze strony radnych projekt uchwały Nr LVI / 705 / 14  

w sprawie w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Szpitala Powiatowego w Zawierciu 

(dot. utworzenia gabinetu diagnostyczno  – zabiegowego nr 14),  po uzyskaniu pozytywnej 

opinii  Komisji Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej, został poddany pod głosowanie  

i  przyjęty przy 20 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”.   

 

 

Ad.25.) 

 

Zbigniew Rok (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja mam pytanie do Pani Dyrektor. Głosujemy tutaj nad różnymi nowymi poradniami: 

proktologiczna, diabetologiczna, chirurgii dziecięcej itd. Nie wiem. czy przypadkiem NFZ  

nie ogłosił, że kontrakty na poradnie specjalistyczne są aneksowane na najbliższe dwa lata. 

Jeśli tak, to w jaki sposób te kontrakty zyskamy w tym momencie”. 

 

Dyrektor Szpitala Powiatowego w Zawierciu Małgorzata Guzik (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Panie radny, myśmy jeszcze nie otrzymali informacji dotyczącej aneksu przedłużającego 

umowy na ambulatoryjnymi opieki specjalistyczną. Nie mamy jeszcze informacji, że będą 

aneksowane. Na ten moment mamy tylko informację z leczenia szpitalnego. Natomiast jeśli 

chodzi o poradnie, które tworzymy, to tworzymy je po to, żeby je wczesnej wyremontować, 

odebrać przez Sanepid. Poradnie muszą spełniać określone wymogi i musimy być do tego 

przygotowani. Te poradnie muszą być wyposażone, stąd wcześniej wprowadzamy je do 

Statutu”. 

 

Zbigniew Rok (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Czy dyrektor ZLA lub ktoś z dyrekcji ZLA może powiedzieć,  jak jest z kontraktami na 

poradnie”. 
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Zastępca dyrektora ZLA ds. lecznictwa Sławomir Szczurak (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Na chwilę obecną jest decyzja o przesunięciu dotychczasowych kontraktów do czerwca. 

Taka jest decyzja NFZ”.  

 

Zbigniew Rok (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

  

„To po co my siedzimy i podnosimy ręce. Wychodzi na to, że dwa lata będzie na  

wyremontowanie poradni”. (Dyrektor szpitala Małgorzata Guzik stwierdziła, że szpital nie 

ma jeszcze takich umów).  Ja taką informację uzyskałam od dyrekcji szpitala w Myszkowie. 

Dyrektor ZLA w Zawierciu wie o tym, a wy nie macie umów. Z tego, co wiem, 16 taka 

decyzja zapadła. (Dyrektor szpitala Małgorzata Guzik oświadczyła, że nie ma oficjalnego 

komunikatu na stronie internetowej NFZ i zapytała, czy radny widział taki komunikat). Ja nie 

widziałem, ale widzieli dyrektorzy szpitala w Myszkowie i widział dyrektor ZLA”.    

 

Po zakończeniu dyskusji  projekt uchwały Nr LVI / 706 / 14 w sprawie wprowadzenia zmian 

do Statutu Szpitala Powiatowego w Zawierciu (dot. utworzenia Poradni Proktologicznej), po 

uzyskaniu pozytywnej opinii  Komisji Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej, został 

poddany pod głosowanie i przyjęty przy 18 głosach „za”, 1 głosie „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się”.   
 

 

Ad.26.) 

 

Jan Zamora (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Z tego, co ja tutaj słyszę, to my w zasadzie o jakiś abstrakcjach gadamy. Wyobraźcie sobie, 

jak ktoś prowadzi jakikolwiek biznes, to czy planuje coś na dwa lata, że zrobi coś za dwa lata. 

Później nie wiadomo, czy dostanie się kontrakt czy nie dostanie. To jest coś poprzewracane  

i poplątane. Tylko to mogła wymyśleć ekipa NAW- owska.  Już nikt inny nie byłby zdolny do 

takiego czegoś”. 

 

Zygmunt Knopik (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„O czym my tutaj mówimy. My jako radni mamy obowiązek dbać o to, aby powiększać 

naszym mieszkańcom dostępność do usług medycznych, my mamy tworzyć warunki do tego, 

żeby każdy mieszkaniec Zawiercia miał jak najwięcej możliwości skorzystania z opieki 

medycznej tu, na terenie swojej gminy czy powiatu, żeby nie musiał jeździć gdzieś daleko   

i szukać lekarzy.  My to mamy robić i to jest nasz obowiązek. I dziwię się teraz, kiedy słyszę,  

że my nie wiadomo o czym rozmawiamy, bo my nie mamy kontraktu. A nie słyszeliście 

Państwo różnych przypadkach, że nagle ogłasza się różne kontrakty. Na taki konkurs na SOR 

czekamy, mimo, że jest wszystko pozamykane. Być może takie kontrakty się w przyszłości 

pojawią, a jeśli się nie pojawią w ciągu tych dwóch lat, tylko po tym okresie, to my będziemy 

przygotowani na to, żeby złożyć aplikacje. Pamiętamy poprzednie  sprawy związane ze 

zmianami w Statucie, gdzie wyraźnie była mowa, że publiczne zakłady opieki zdrowotnej są 

przegrane na starcie, dlatego, że muszą przygotować stos papierków, decyzje, uchwały 

rejestracje itd. A w niepublicznych zakładach szef dyrektor składa wniosek i wygrywa 

kontrakt, bo ma papiery przygotowane. My też chcemy tak działać i mieć papiery 

przygotowane. Proszę radnych i apeluję: przegłosujmy to”. 
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Jan Zamora (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

Do Pana, Panie Przewodniczący Komisji Zdrowia jeszcze raz się zapytam. O czym my tutaj 

mówimy, że musimy być przygotowani. My w tym szpitalu nie jesteśmy przygotowani do 

posortowania śmieci,  a Pan mi mówi o przygotowaniu za jakieś dwa lata. Co nam szpital 

proponuje,  tyle co OSIR –  łóżka. To może do OSIR-u przenieść te łóżka, bo nic więcej tam 

nie proponują. Nie zgadzam się, że ma tam być jak największa dostępność. Zróbmy trzy 

oddziały, ale porządne, a nie 20 czy 30, a za przeproszeniem wielkie G”. 

 

Lech Jaros (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Byłem zawsze na za, ale nie zgadzam się, Panie Przewodniczący, z tą dostępnością. To 

dublowanie poradni wobec Zakładu Lecznictwa Ambulatoryjnego. Nie chcę być posądzony  

o stronniczość, więc głosowałem za tymi poradniami. Mówiliśmy tu nie raz, Przewodniczący 

Jarosław Kleszczewski potwierdzał moje słowa. Jest pula kontrakcyjna na dany powiat. Nie 

zwiększy się kontrakt dlatego, że powstaną nowe poradnie. Rozszerzając trzeba by wiedzieć, 

jakiej poradni nie mamy w powiecie i o taką rozszerzyć. Zgadzam się, że wtedy dostępność 

zwiększamy.  Natomiast to, co powiedziałem na Komisji i to jeszcze powtórzę. Nie robimy 

kardiochirurgii inwazyjnej, chirurgii naczyniowej, dlaczego nasi mieszkańcy nie mogą mieć 

dostępu do tych usług. Nie robimy tego, bo nas nie stać .Więc stwórzmy to, co naprawdę 

rozszerzy profil leczenia, a nie będzie dublowało tego, co mamy”. 

 

Po zakończeniu dyskusji  projekt uchwały Nr LVI / 707 / 14 w sprawie wprowadzenia zmian 

do Statutu Szpitala Powiatowego w Zawierciu (dot. utworzenia gabinetu diagnostyczno  – 

zabiegowego nr 15), po uzyskaniu pozytywnej opinii  Komisji Ochrony Zdrowia i Pomocy 

Społecznej, został poddany pod głosowanie i przyjęty przy 19 głosach „za”, 1 głosie 

„przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się”.   

 

 

Ad.27.) 

 

Po zakończeniu dyskusji  projekt uchwały Nr LVI / 708 / 14 w sprawie wprowadzenia zmian 

do Statutu Szpitala Powiatowego w Zawierciu (dot. utworzenia Pracowni Spirometrii), po 

uzyskaniu pozytywnej opinii  Komisji Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej, został 

poddany pod głosowanie i przyjęty przy 19 głosach „za”, 1 głosie „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się”.   
 

 

Ad.28.) 

 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń ze strony radnych projekt uchwały Nr LVI / 709 / 14  

w sprawie w zmiany Uchwały Nr XLIV / 573 / 13  z dnia 23 grudnia 2013 roku w sprawie 

ustalenia rozkładu godzin pracy i dyżurów aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu 

zawierciańskiego w 2014 roku, po uzyskaniu pozytywnej opinii  Komisji Ochrony Zdrowia  

i Pomocy Społecznej, został poddany pod głosowanie i  przyjęty jednogłośnie, czyli przy  

20 głosach „za”.    
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Ad.29.) 

 

Autopoprawka Zarządu Powiatu do omawianego w tym punkcie porządku obrad projektu 

uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń ze strony radnych projekt uchwały Nr LVI / 710 / 14  

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2014 – 2023, po uzyskaniu 

opinii Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej, został poddany pod głosowanie  

i przyjęty przy 18 głosach „za” i 3 głosach „wstrzymujących się”.   

 

 

Ad.30.) 

 

Autopoprawka Zarządu Powiatu do omawianego w tym punkcie porządku obrad projektu 

uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń ze strony radnych projekt uchwały Nr LVI / 711 / 14  

w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2014 rok, po uzyskaniu opinii Komisji Budżetu  

i Infrastruktury Technicznej, został poddany pod głosowanie i przyjęty przy 18 głosach „za” 

i 3 głosach „wstrzymujących się”.   

 

 

Ad.31.) 

 

Jan Zamora (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja wiem, że termomodernizacja jest potrzebna, ale chciałem wiedzieć czy ktoś się zastanowił 

nad tym i policzył, ile pieniędzy musimy zainwestować i w jakim czasie odzyskamy te 

pieniądze. Po prostu chciałbym wiedzieć, kiedy się nam ta inwestycja zwróci”. 

 

Wicestarosta Rafał Porc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Jest to kolejny projekt termomodernizacyjny. Nie słyszałem z ust Pana takich pytań odnośnie 

projektów realizowanych w oświacie. To jest bardzo ważne, bo Pan jest wyczulony na 

wszystko, co dobrego dzieje się w szpitalu. Przy termomodernizacyjnych projektach 

realizowanych w edukacji, przy ocieplaniu placówek oświatowych i wymianie okien Pan nie 

miał jakiś problemów z tym, nie miał wątpliwości. Nie pamiętam, czy Pan głosował, za 

pewno też się Pan wstrzymywał. jak zawsze. Jesteśmy po podsianiu umowy z Narodowym 

Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na realizację umowy. 

Ma to zabezpieczyć brakujące środki do realizacji projektu. Mógł Pan zadawać takie pytania 

kilka miesięcy temu, jak podejmowaliśmy decyzję o przystąpieniu  do tego projektu. Dziś, 

Pan wybaczy, jest trochę za późno, ale efekty są. One są określone we wniosku, jakby Pan 

zajrzał do tych projektów, które są ogólnodostępne i zainteresował się, to nie zadawałby Pan 

takich pytań”. 

 

Jan Zamora (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Pan Starosta jakby nie zrozumiał mojego pytania, ale się nie dziwię.  Termomodernizacja 

szkół to normalna rzecz, ale szpital jest zadłużony na 50 mln zł,  kto wie, czy to nie 

zbankrutuje, bo jeśli to będzie pod rządami NAW-owców, to wy cokolwiek byście nie zrobili, 
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to będzie tak, jak z prezydenturą Ryszarda Macha, trzeba będzie go zamknąć”. 

(Przewodniczący Rady Powiatu Adam Rozlach odebrał Janowi Zamorze głos).   

 

Wobec braku innych uwag i zastrzeżeń ze strony radnych projekt uchwały Nr LVI / 712 / 14  

w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na pokrycie deficytu budżetu związanego 

z realizacja zadania pn. „Kompleksowa termomodernizacja budynków szpitala Powiatowego 

w Zawierciu wraz z budowa kolektorów słonecznych w celu poprawy efektywności 

energetycznej budynków oraz wzrostu produkcji energii pochodzącej ze źródeł 

odnawialnych”, po uzyskaniu opinii Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej, został 

poddany pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie, czyli przy 20 głosach „za”.    

 

 

Ad.32.) 

 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń ze strony radnych projekt uchwały Nr LVI / 713 / 14  

w sprawie uchylenia Uchwały Nr LIV / 656 / 14 Rady Powiatu Zawierciańskiego z dnia  

28 sierpnia 2014 roku sprawie przystąpienia powiatu zawierciańskiego do realizacji projektu 

pn. „Podniesienie jakości i dostępności usług w Szpitalu Powiatowym w Zawierciu poprzez 

dostosowanie Centralnej Sterylizatorni do wymogów prawa”, przewidzianego do realizacji ze 

środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2007 – 2013, po uzyskaniu opinii Komisji 

Budżetu i Infrastruktury Technicznej, został poddany pod głosowanie i przyjęty przy  

17 głosach „za” i 2 głosach „wstrzymujących się”.   

 

 

Ad.33.) 

 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń ze strony radnych projekt uchwały Nr LVI / 714 / 14  

w sprawie odstąpienia od przeprowadzenia kontroli Komisji Rewizyjnej w miesiącu 

listopadzie 2014 roku, w wyniku przeprowadzonego glosowania został  przyjęty przy  

20 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”.   

 

 

Ad.34.) 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zdzisław Maligłówka poinformował, że Komisja 

Rewizyjna po rozpoznaniu wszystkich aspektów sprawy uznała, że Rada Powiatu nie jest 

organem właściwym do rozstrzygania w sprawie omawianej skargi na Powiatowego 

Inspektora Nadzoru Budowalnego w Zawierciu. Organem wyższego stopnia w stosunku do 

PINB jako organu administracji publicznej jest Śląski Wojewódzki Inspektor Nadzoru 

Budowlanego w Katowicach, przy pomocy którego Wojewoda Śląski  wykonuje zadania 

nadzoru budowlanego.  Stanowisko Komisji w sprawie skargi stanowi załącznik do ujętego  

w tym punkcie porządku obrad projektu uchwały.  

 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń ze strony radnych projekt uchwały Nr LVI / 715 / 14  

w sprawie rozpatrzenia skargi na Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego  

w Zawierciu, w wyniku przeprowadzonego glosowania został  przyjęty przy  

19 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”.   
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Ad.35.) 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zdzisław Maligłówka poinformował, że Komisja 

Rewizyjna po rozpoznaniu wszystkich aspektów sprawy uznała, że skarga na Dyrektora 

Zespołu Szkół im. R. Gostkowskiego w Łazach jest bezzasadna.  Stanowisko Komisji  

w sprawie skargi stanowi załącznik do ujętego w tym punkcie porządku obrad projektu 

uchwały.  

 

Henryk Górny (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Zanim przystąpimy do głosowania, to chciałbym zabrać głos. Mam pełne zaufanie do 

wykładni prawnej, przywołanej przez Komisję Rewizyjną, dotyczącej procedury,  ale 

chciałem w tym momencie powiedzieć, że rzecz dotyczy Zespołu Szkół im. Gostkowskiego  

w Łazach, o której to na poprzedniej czy wcześniejszej sesji zabierałem głos, kiedy mieliśmy 

Panią dyrektor zwalniać z obowiązku świadczenia pracy dydaktycznej. W motywacji, którą 

wtedy usłyszałem, punktem głównym było to, żeby mogła się dobrze przygotować. Ja nie 

wiem, czy to dotyczy nowej Pani dyrektor czy dyrektora poprzedniego, który skończył 

pełnienie swojej misji, ale chciałem złożyć oświadczenie, że jakoś tak jedno z drugim mi nie 

konweniuje. I miałbym pytanie do Naczelnika Wydziału Edukacji, czy można było takiej 

sytuacji uniknąć. Czy to nie nasze szkoły ponadgimnazjalne słynęły z tego, że miały bardzo 

dobrą atmosferę i że nauczyciele szanują swoich dyrektorów, dyrektorzy szanują prawo,  

a wszyscy szanują Zarząd i Radę. Nie wiem, być może moja wątpliwość jest przesadzona, ale 

ta wrażliwość płynie z tego, że zawodowo jestem związany z oświatą i zawsze ten zawód 

ceniłem sobie bardzo wysoko. W związku z tym, że przyjęliśmy wcześniej uchwałę  

w sprawie sprawozdania o sytuacji w oświacie, które składa się co roku,  aby te dobre 

tradycje, które wyrażają się w inwestycjach, które powstały, w termomodernizacjach, aby im 

dobra atmosfera towarzyszyła i wysoki poziom. Oczywiście poprę projekt uchwały, ale  

swoimi wątpliwościami podzieliłem się, bo chciałem, żeby się spełniło moje marzenie,  

a mianowicie takie, żebyśmy o wszystkim mówili jasno, prosto, by słowo zawsze znaczyło  

i wyznaczało standardy. Ponieważ była tu mowa o marzeniach, to niech i proste marzenia pod 

koniec kadencji się spełnią”.  

 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń ze strony radnych projekt uchwały Nr LVI / 716 / 14  

w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Zespołu Szkół im. prof. R. Gostkowskiego  

w Łazach., w wyniku przeprowadzonego glosowania został  przyjęty przy 19 głosach „za”  

i 1 głosie „wstrzymującym się”.   

 

 

Ad.36.) 

 

Wypełniając obowiązek wynikający z art. 25c ust. 12 ustawy o samorządzie powiatowym 

Przewodniczący Rady Powiatu Adam Rozlach przedstawił informacje o oświadczeniach   

o stanie majątkowym, złożonych na jego ręce przez radnych powiatu zawierciańskiego 

według stanu na dzień 30 grudnia 2013 roku i na 2 miesiące przed końcem kadencji, czyli 

według stanu na dzień 21. września 2014 roku (załącznik nr 5 do protokołu). Odczytał 

również informację Wojewody Śląskiego o oświadczeniach majątkowych, złożonych przez 

Przewodniczącego Rady Powiatu i Starostę Zawierciańskiego za 2013 rok (załącznik nr 6 do 

protokołu) oraz informację Starosty Zawierciańskiego o oświadczeniach majątkowych 

Członków Zarządu Powiatu, dyrektorów jednostek organizacyjnych powiatu oraz osób 

wydających decyzje administracyjne w imieniu Starosty (załącznik nr 7 do protokołu). 
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Ad.37.) 
 

Przewodniczący Rady Powiatu Adam Rozlach przedstawił informację o pracy między 

sesjami i otrzymywanej korespondencji: 

 

‒ w dniu 6.10.br. Przewodniczący Sejmiku Województwa Śląskiego przesłał uchwałę  

w sprawie przyjęcia rezolucji o ogłoszeniu roku 2015 Rokiem Pamięci Ofiar Tragedii 

Górnośląskiej 1945 z prośbą o upowszechnienie jej wśród społeczności lokalnej oraz 

podjęcie działań mających na celu upamiętnienie Ofiar Tragedii; 

‒ w dniu 14.10.br. Szpital Powiatowy w Zawierciu przekazał informacje dotyczące 

struktury należności, struktury zobowiązań oraz rachunku zysków i strat za miesiąc 

wrzesień 2014 roku; 

‒ w dniu 20.10.br. Śląski Związek Gmin i Powiatów przesłał pismo dotyczące podjęcia prac 

nad stworzeniem elektronicznej bazy danych samorządowców, który w ciągu ostatnich  

25 lat pełnili  funkcje prezydentów, burmistrzów, wójtów, starostów oraz 

przewodniczących rad gmin i powiatów. 

 

 

Ad.38.) 

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych, złożone w pkt 5 porządku obrad, udzielił 

Wicestarosta Rafał Porc oraz wskazane przez niego osoby.   

 

Wicestarosta Rafał Porc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Starosta jest w Urzędzie Miejskim w Zawierciu na uroczystościach związanych  

z uhonorowaniem kombatantów. Tak, że pozwolicie państwo, że na miarę moich możliwości, 

w co nie wierzy Jan Zamora, postaram się udzielić odpowiedzi na zadane przez Państwa 

pytania”. 

 

Interpelacje Lecha Jarosa i Jana Zamory: 

 

Wicestarosta Rafał Porc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Odpowiadając na interpelacje odnośnie sytuacji szpitalu związanej z opisywanymi przez 

media faktami, dotyczącymi segregacji śmieci. Otóż firma odbierająca odpady stwierdziła, że 

w  pojemnikach na odpady komunalne znajdują się również odpady o innym charakterze. 

Możemy je nazwać odpadami biologicznymi. Pojemniki te zostały zwrócone szpitalowi. 

Zaistniała potrzeba sprawdzenia czy ten stan rzeczy faktycznie jest. Proszę mi wierzyć, że nie 

polegało to na segregowaniu odpadów, natomiast na stwierdzeniu faktów. Ja w dniu 

wczorajszym po rozmowie z szefem Powiatowej Stacji Sanitarno – Epidemiologicznej  

w Zawierciu, jak również po wzięciu informacji, przeprowadziłem rozmowę z Panią Dyrektor 

szpitala i poleciłem, aby te zwrócone pojemniki czy kontenery, dostarczone przez firmę 

ALBA, z terenu szpitala zostały w całości przekazane do utylizacji. Oczywiście na temat 

kosztów nie chcę tutaj mówić. 

Co do zarzutów, że stało się to dlatego, że nie ma terenie szpitala, w oddziałach nie 

odpowiednich worków do  segregacji śmieci, nie do końca polega na prawdzie. Te worki są, 

natomiast podejrzewamy coś, ale nie chcę mówić, sprawa jest w toku.  

Odpowiadając też na pytanie, które zaraz się pojawi, gdzie jest Pani Dyrektor  informuję, że 

Pani Dyrektor musiała wyjechać do szpitala, dlatego, że na terenie szpitala pojawili się 
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przedstawiciele Wojewódzkiego Sanepidu, który zajmuje się placówkami służby zdrowia  

i musiała być obecna jako szef placówki. Państwo z Wojewódzkiej Stacji Sanitarno – 

Epidemiologicznej udali się na oddziały celem stwierdzenia tych faktów, tak jak 

powiedziałem, między innymi medialnych. Sprawa będzie wyjaśniana, ale co do samego 

faktu, te zwrócone odpady zostały przekazane do utylizacji wyspecjalizowanej firmie, bo – 

jak Państwo wiecie –  odpady biologiczne są w inny sposób utylizowane. Natomiast ja nie 

ukrywam, że położymy większy nacisk na to, żeby były przestrzegane formy od segregacji 

już na terenie szpitala”. (Lech Jaros zapytał, czy stanowisko firmy ALBA, że w śmieciach 

komunalnych były odpady biologiczne, zostało utrzymane).  Ja mogę tylko powiedzieć, że 

stwierdziliśmy w tych odpadach m.in. rękawiczki i strzykawki, więc można przyjąć, że są to 

śmieci o charakterze innym niż komunalne. Natomiast, co dziwne, były to rzeczy 

nieużywane, tak jakby ktoś nowe wrzucił do pojemnika. Nie chciałbym na ten temat 

naprawdę za wiele mówić, bo ta sprawa się cały czas rozwija i udzielimy ich na piśmie”. 

  

Lech Jaros (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja mam taką uwagę. Nadal widzę brak zastępcy dyrektora szpitala ds. lecznictwa. Drugi rok 

na naszej sali go nie ma, a Pani Dyrektor musiała wyjść. Trudno”. 

 

Jan Zamora (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Skoro Pan, Panie Starosto, odpowiada na interpelacje zadane Dyrektor szpitala, niech mi Pan 

powie, dlaczego upokorzyliście te pielęgniarki, dlaczego żeście to zrobili, stosując 

odpowiedzialność zbiorową, mimo, że worków odpowiednich nie było. Jeszcze raz, dlaczego 

żeście je upokorzyli”. 

 

Wicestarosta Rafał Porc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Panie radny, co do tego, czy worki były czy ich tam nie było, to ja już swoje powiedziałem. 

Natomiast  tak jak poinformowałem,  wczoraj poleciłem Pani Dyrektor, żeby te odpady 

zostały zutylizowane. Cała sytuacja jest niefortunna i nie powinna mieć miejsca”. 

 

Interpelacje Jana Macherzyńskiego: 

 

Wicestarosta Rafał Porc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Dziękuję radnemu Janowi Macherzyńskiemu za to, że całą kadencję czuwał na tematem 

Szpitalnego Oddziału Ratunkowego. Dziś mogę powiedzieć, że  inwestycja jest zamknięta, 

natomiast nie chciałbym mówić o otwarciu, o tym oficjalnym otwarciu. Możemy otworzyć, 

przeciąć wstęgę, ale tak jak wszyscy wiemy, nie mamy kontraktu na SOR przy Szpitalu 

Powiatowym w Zawierciu. Kontraktowanie tegoroczne na szpitalne oddziały ratunkowe już 

się odbyło, NFZ nie przewidział procedur w przypadku oddania do użytku  po 

zakontraktowaniu nowego obiektu. Ja nie ukrywam, że prowadzimy dość zawansowane 

rozmowy, nie tylko z NFZ, nie tylko Oddziałem w Katowicach, ale również przy wsparciu 

Ministerstwa Zdrowia. Chciałbym myśleć, że gdzieś to dotrze przy wsparciu Wojewody 

Śląskiego Piotra Litwy i miejmy taką nadzieję, że ten kontrakt na potrzeby Szpitalnego 

Oddziału Ratunkowego w Zawierciu zostanie uruchomiony, bo w końcu SOR został 

zbudowany, żeby świadczyć usługi mieszkańcom powiatu i wszystkim potrzebującym”. 
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Jan Macherzyński (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja chciałem tylko przypomnieć moją prośbę odnośnie termomodernizacji szkoły w Porębie.  

To była nasza inicjatywa i chodzi o taką informację, żeby to było jasno odczytane i żeby nikt 

inny sobie tego nie przypisał. Nie chcę dalej tego komentować, chodzi o dobro wszystkich. 

(Jan Zamora oświadczył, że to jest polityka). To nie jest polityka, to jest nasze działanie  

i chciałem, żebyśmy tego przypilnowali, żeby się ktoś na naszych plecach nie woził”. 

 

Wicestarosta Rafał Porc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

 „W tej chwili w oświacie realizuje się dwie inwestycje termomodernizacyjne. Jest to  Zespół 

Szkół w Porębie i Zespół Szkół w Łazach. Powiem takie staropolskie przysłowie „sukces ma 

wielu ojców”.  Okres mamy taki, jaki mamy, cieszmy się z tego, że jesteśmy w stanie to 

realizować. Natomiast ja mam nadzieję, że jak skończymy ten kolejny etap inwestycyjny,  

również  w służbie zdrowia, w szpitalu, to równie wielu, może nie tylko na tej Sali, będzie się 

cieszyło, że to wielki sukces. Co do tego podpinania się, to ja nie będę tego oceniał. Wszyscy 

z tego korzystamy, będzie to służyło wszystkim naszym uczniom. Nie mnie to oceniać”. 

 

Jan Macherzyński (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja zapytałem o drogę krajową. Prosiłem wielokrotnie na poprzednich sesjach  i pytałem 

dzisiaj, kto to robi, w czyim imieniu, również pod tym kątem, o którym Pan Starosta się 

wypowiadał. Nie mam takiej informacji, a chciałbym, wiedzieć, kto wymienia nakładki, kto 

robi na całym odcinku od Poręby do Zawiercia. I jeżeli tę odpowiedź będę znał, to będę 

wiedział kogo się zapytać, że wymienia się co czwarty krawężnik ,a nie robi się całej 

wymiany krawężników. Pan się zwracał wcielona pismami do Regionalnej Dyrekcji Dróg  

i Autostrad i ja chciałem uzyskać odpowiedź”. 

 

Zastępca Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg w Zawierciu Edmund Kłósek (treść 

wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Zwrócimy się do nich po raz wtóry. Wiadomo, że z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych  

i Autostrad trudno się współpracuje. Zwrócimy się jeszcze raz na wyraźną Pańską 

interpelację.  Ja poproszę, przedzwonię do dyrektora i powiem, jaka jest sytuacja. Oczywiście 

to, co powiem, to Panu damy do wiadomości. (Jan Macherzyński poprosił o umówienie  na 

spotkanie z dyrektorem). Spróbuję”. 

 

Interpelacja Leszka Wojdasa: 

 

Wicestarosta Rafał Porc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Co do interpelacji w sprawie obwodnicy, to jest tak, jak było powiedziane w interpelacji.  

Ten fakt znalazł odzwierciedlenie i został ujęty w kontrakcie  terytorialnym. Pozostaje jedynie 

ufać, że zostaną te inwestycje zrealizowane. Przed nami są wybory samorządowe, tak, że 

ewentualne działania co do apeli czy wystąpień pozostawmy może nowym prezydentom, 

burmistrzom i Zarządowi Województwa”. 
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Interpelacje Pawła Kaziroda: 

 

Wicestarosta Rafał Porc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„W imieniu Powiatowego Zarządu Dróg w Zawierciu przyjmuje podziękowanie ze strony 

radnego. Co do kwestii Posła, to Poseł w jakiś sposób się do tego ustosunkuje”. 

 

Paweł Kaziród (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja jeszcze pytałem w kwestii właściwego ruchu pieszych. Chodzi mi o wybudowanie tych 

dwóch odcinków na ulicy Harcerskiej. Chciałbym móc odpowiedzieć mieszkańcom, kiedy 

będzie to oznakowanie pionowe, jak i również poziome, żeby te chodniki były połączone 

przejściem dla pieszych. Nie otrzymałem takiej odpowiedzi, a chciałbym  przekazać 

informacje mieszkańcom, którzy włączyli się w realizację tej inwestycji”. 

 

Zastępca Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg w Zawierciu Edmund Kłósek (treść 

wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Oznakowanie pionowe na ul. Harcerskiej to nie problem, bo to da się zrobić.  

Z oznakowaniem poziomym, z wymalowaniem pasów, może być kłopot, ale jeśli tylko aura 

pozwoli, to zrobimy. Bo pionowe oznakowanie to nie problem.  

Jeszcze chciałbym, bo mam możliwość skorzystać z tej mównicy, odnieść się do wypowiedzi 

Jana Zamory powiedzieć, że jest człowiek, który mnie głęboko nienawidzi. Wypowiada się 

Pan na różnych forach i przy różnych okazjach na mój temat. I to tyle, dziękuję bardzo”. 

 

Interpelacja Zbigniewa Roka: 

 

Wicestarosta Rafał Porc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Pani Danuta Wójcik nadal pracuje w szpitalu. Jeżeli otrzymała zarzuty, to nic nam nie 

wiadomo, żeby prokurator podjął sankcje o zakazie zajmowania stanowiska. O winie 

zdecyduje niezawistny sąd”.  

 

Zbigniew Rok (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Chciałem zapytać, dlaczego Pan rozmawiał z Dyrektor Małgorzatą Guzik w tej sprawie. 

(Rafał Porc oświadczył, że z kim miał rozmawiać na ten temat, jak nie z dyrektorem 

placówki). Z dyrektorem ds. lecznictwa, on odpowiada za takie sprawy. Pan wie, kto jest 

dyrektorem ds. lecznictwa w szpitalu i jak się nazywa. (Wicestarosta Rafał Porc oświadczył, 

że odpowie na to   pytanie). Pan Starosta odpowiedzialny za służbę zdrowia nie wie, jak się 

nazywa dyrektor ds. lecznictwa”. (Przewodniczący Rady Powiatu Adam Rozlach 

przypomniał Zbigniewowi Rokowi, że punkt zadawania interpelacji już się zakończył).   

 

Wicestarosta Rafał Porc (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Co do obecności dyrektora ds. lecznictwa Jacka Pańczyka na Komisjach czy również na 

sesjach, powiem tylko tyle, że na ten temat również informowaliśmy i wyjaśnialiśmy. 

Natomiast Małgorzata Guzik jest dyrektorem placówki i z nią rozmawiałem”. 
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Ad.39.)  

 

Jan Macherzyński (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Myślałem, że to wcześniej powiem, ale nie chciałem tych interpelacji zakłócać. Powiem taką 

rzecz. Odpowiem w kierunku  interpelacji Pawła Kaziroda. Znam sposób na zamknięcie 

sprawy utylizacji Bzowa. Wiem. co mówię. Wiem. gdzie te pieniądze można znaleźć i w jaki 

sposób można to przeprowadzić. Myślę, że przyszłość pokaże czy będę odpowiadał czy będę 

uczestniczył w realizacji”. 

 

Przewodnicząca NSZZ „Solidarność” Pracowników Ochrony Zdrowia Małgorzata 

Grabowska (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Wydarzyła się rzecz kuriozalna. Mianowicie po raz pierwszy w życiu przyszło mi oglądać 

moje koleżanki oddziałowe, kierowników laboratoriów, sprzątaczki, salowe, pielęgniarki, 

położne, rejestratorki medyczne na stercie śmieci. To nie były posegregowane śmieci  

w workach pozamykanych. To była kupa śmieci. Mogę Państwu zademonstrować filmik na 

moim komputerze. (Przewodniczący Rady Powiatu Adam Rozlach oświadczył, że nie ma 

takiej zgody).  Mam pendrive i mogę udostępnić. (Przewodniczący Rady Powiatu Adam 

Rozlach poprosił tylko o wypowiedź. Jan Zamora stwierdził, że chciałby to obejrzeć).  

Myślę, że będziecie to Państwo oglądać w telewizji. Postaramy się o to. (Starosta Rafał 

Krupa oświadczył, że takie działania nie pomagają szpitalowi).   

Panie Starosto, przez cztery lata staraliśmy się współpracować. Wczoraj do Pana 

zadzwoniłam i bardzo poprosiłam o interwencję w tej sprawie, żeby ona nie miała miejsca, 

żeby to nie była już recydywa, bo Pani Dyrektor dokładnie dwa dni temu zrobiła to po raz 

pierwszy. Ja o tym nie wiedziałam, dowiedziałam się dopiero wczoraj i nie ukrywam, że też 

bym Pana poinformowała i poczyniła odpowiednie kroki, ale nie takie, żeby nagłośnić to na 

całą Polskę i bardzo Pana prosiłam, aby Pan interweniował. (Starosta Rafał Krupa stwierdził, 

ze zareagował). Właśnie chciałam się dowiedzieć, co Pan w tej materii zrobił, skoro Pani 

Dyrektor mimo to zażądała, aby pracownicy szpitala, osoby kierujące z wyższym 

wykształceniem medycznym,  które całe życie uczono w szkołach o zasadach postępowania, 

doskonale wiedzą, jakie czynniki zostały naruszone i zostały zmuszone  przez Panią Dyrektor, 

przez  Przełożoną pielęgniarkę epidemiologiczną do tego, aby wejść na stertę syfu, grzebać  

w robalach, glizdach, pasożytach, smrodzie, pampersach, bo to są odpady komunalne z kilku 

dni. Myślę, że Pani z Sanepidu może potwierdzić, że one nie powinny tam być. To nie jest 

miejsce pracy pielęgniarek i położnych. Jeśli taka sytuacja miała miejsce i jakieś odpady 

medyczne pojawiły się w odpadach komunalnych, to są inne formy do tego. aby wyciągnąć  

konsekwencje, aby dopracować procedury, aby mieć wpływ na to żeby takie rzeczy nie miały 

miejsca. Pozwoliłam sobie skontaktować z  innymi dyrektorami  z zapytaniem, co oni 

zrobiliby w tej materii. Wszyscy byli zbulwersowani, nikt na to by nie wpadł, aby tak poniżyć 

pracownika, aby go narazić przede wszystkim na utratę zdrowia. Mogło to grozić, bo są 

świadomi, że tam mogła faktycznie być igła niezabezpieczona albo rozbite szkło. Nie 

wiadomo z jakimi czynnikami ryzyka mamy do czynienia i dlatego wydaje mi się, że w tym 

momencie kompetencje Pani Dyrektor  pod względem zarządzania ludźmi skrzeczą. To samo 

dotyczy – według mojej oceny – Pani przełożonej pielęgniarki epidemiologicznej, która przed 

tym wszystkim  jeszcze raz poszła do Pani Dyrektor z prośbą o to, aby odstąpiła od tego 

zamiaru. Poinformowała, jakie są to następstwa i czym to grozi. Mimo to Pani Dyrektor  

stwierdziła, że panie mają segregować odpady. To nie było sortowanie, zapewniam Państwa. 

Mam to udokumentowane na zdjęciach i na filmie i uważam, że konsekwencje powinny być 

wyciągnięte wobec tych osób, które zarządzają i odpowiadają w tej materii. Nie ukrywam, że 
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ja tej sprawy nie zostawię ad akta, bo tu stała się krzywda. Tak się nie postępuje wobec ludzi. 

Pani Dyrektor nie jest bogiem, żeby decydować o personelu w ten sposób. W tym momencie 

naprawdę serce mi się kroi, ale niestety, to był strzał w stopę tuż przed wyborami 

samorządowymi.  

Jestem po wyborach na Przewodniczącą i mam przyjemność przez kolejne cztery lata być 

Przewodniczącą i zajmować się sprawami pracowniczymi. Nie kandyduję do samorządów  

i nie jest to moja kampania wyborcza. Zabezpieczenie medyczne – tyle chociaż pracodawca 

powinien zabezpieczyć. To były właśnie flizelinowe fartuszki, rękawiczki gospodarcze  

i w momencie, jak się okazało, że jest smród nieziemski –  maski”. 

 

Jan Zamora (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„A przecież słyszeliśmy z ust Posła, że szpital pracuje bez zarzutu.  Słowo Posła”. 

 

Lech Jaros (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Zgłaszam pod głosowanie wniosek formalny o umożliwienie obejrzenia filmiku . Wniosek 

formalny można składać w każdej chwili, do zamknięcia składać w każdej chwili. Panie 

Starosto, sesja trwa, mam wniosek formalny. Daję go pod głosowanie, niech Pan nie wyręcza 

Pana Przewodniczącego i nie blokuje inicjatyw radnych”. 

 

W wyniku przeprowadzonego glosowania wniosek formalna Lecha Jarosa został przyjęty 

przy 6 głosach „za”, 1 głosie „przeciw” i 7 głosach „wstrzymujących się”.   

 

W związku z przyjęciem powyższego wniosku formalnego radni obejrzeli film, o którym 

mówiła wcześniej Małgorzata Grabowska, przedstawiający segregowanie odpadów przez 

średni personel medyczny szpitala. 

 

 

Ad.40.)  
 

Przewodniczący Rady Powiatu Adam Rozlach – dziękując wszystkim za  udział   

w posiedzeniu  – zamknął obrady LVI sesji Rady Powiatu Zawierciańskiego.  

 

Zakończenie obrad nastąpiło o godz. 11.50. 

 

 

 

Protokół sporządziła:           Przewodniczący Rady Powiatu   

       

 /-/ Anna Bryła                           /-/ Adam Rozlach  

                  


